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Saygı değer hocam,  aynı zamanda saygı değer hemşerim, Gazi Üniversitesi 

mezunuyum. Ben öğrenciyken hocam oradaydı. Ondan önce de bir Müsteşarlığı var 

hocamın.  Bizim öğrencilik yıllarımızda Urfalıların rol modellerinden birisiydi, belirteyim 

öncelikle. 

Sayın Başkanım, derneğimizin başkanı, hocalarım, değerli mesai arkadaşlarım, 

malumunuz sosyal güvenlik uzmanları bizim Sosyal Güvenlik Kurumunun kinetik 

merkezleri. Kurumda bir araya geldiğimizde sorunları, sıkıntılarınızı sıklıkla dile 

getiriyorsunuz, ama bizim gözümüzde yani idarenin bakış açısında kanun koyucunun bu 

kadroyu ihtisas ederken düşündüğü şuydu; eskiden -İhsan Hocam bilir- Devlet Planlama 

Teşkilatı vardı. Orada her kurumun birkaç uzmanı vardı. Yöneticiler gelir gider, ama 

uzmanlar oranın demirbaşları gibiydi ve kurumların hafızasıydı. Sosyal Güvenlik 

Kurumunun uzmanları da bizim Kurumun hafızalarıdır. Kurumun bir zamanların DPT 

uzmanları gibidirler. Aktüeryal dengeden tutun, mevzuatın hazırlanmasına kadar, her 

konuda bizim hakikaten hem danışmanlarımız hem araştırma geliştirme kısmında rol 

alanlarımız. Buna rağmen tabi idareden kaynaklı bazı sıkıntılar var. Ama 21. yüzyılın genel 

trendine baktığımızda artık hiyerarşinin statülerin değil, hakikaten bilginin konuştuğu bir 

dönemdeyiz.  Dolayısıyla kim ne kadar biliyorsa o kadar yönetecektir, o kadar da hâkim 

olacaktır. Bu konuda en avantajlı kesim sosyal güvenliğe baktığımızda sizlersiniz.  

Hocam ben uzmanlarımızla bir araya geldiğimizde hep şunu söylerim: “Mutlaka ama 

mutlak gidin yüksek lisans ve doktora yapın.” derim. Mesai problemi çıkarmam diyorum. 

Bunu bir ek görev olarak da düşünmeyin. Çünkü buna ihtiyacımız var.  Seksenli, doksanlı 

yıllarda biz sosyal güvenlik reformu yapacağımız zaman hep yurt dışından uzman getirirdik.  

Bugün sosyal güvenlik sistemi nereye gidiyor, 10 yıl sonra nerede olacağız, temel 

açmalarımız ne, problemlerimiz ne? Şimdiden bunlara parmak basmamız için sadece Sosyal 

Güvenlik Kurumunun mali tablolarını ve bilançolarını üzerinden ya da tahakkuk ve tahsilat 

üzerinden uzmanlaşmak önemli bir şey elbette ama tek başına bir anlam ifade etmiyor. 

Bunun aynı zamanda entelektüel ve akademik olarak değerlendirilmesi gerekiyor.  

Bana gelen raporlar, özellikle bilgi notları, yani siyasal karar merciine ilettiğimiz 

birçok konuyu sizin arkadaşlarınız hazırlıyor. Biliyorsunuz özellikle alacaklarla ilgili kısmın 

değerlendirilmesi SGK’nın mali bünyesinin değerlendirilmesi gibi hususlarda çok güzel 

raporlar iletiyorsunuz. Dün yine bir rapor geldi, biraz üzerinde bir karalama yapıp 

gönderdik. Yani güzel şeyler geliyor. Mümkün mertebe yönetimde de değerlendirmeye 

çalışıyoruz. İlk defa benim döneminde herhalde büyükşehirlerden birisinden bir sosyal 

güvenlik uzmanı arkadaşı il müdürü olarak atadık. İşte daire başkanlarımızda var ama emin 



olun yönetim olarak sizden daha çok o klasik yönetimin danışma kısmında yer alırdı ya, 

sosyal güvenlik uzmanları bir nevi eski DPT uzmanlarımız. Bize yol göstereceksiniz, parmak 

basacaksınız yani birileri gelip bizi uyarmadan önce yapmamız gerekenleri önceden 

idarenin içinde sizler göstereceksiniz. Şu anda tabi emekleme aşamasında, bir birikimin 

olduğuna inanıyorum. Bu tip katkılara akademiyle bir araya gelme, akademisyenlerle bizim 

tecrübeleri, problemlerimizi paylaşmak, onlardan geri bildirim almak bizim için çok değerli.  

Sayın Bakanımız da çok gelmek istiyordu ama bugün İŞKUR’un başka bir programı 

var. Önceden planladığı için oraya gitti. Bu tip programları inşallah sayısını artırarak bir 

araya geleceğiz. Sosyal Güvenlik Kurumunda da bu programın benzerini yapabiliriz. 

Üniversitelerle işbirliği, daha fazla akademisyenlerle işbirliği demek aslında daha fazla 

bilgiyle yönetmek demek. Malum artık bilgi olmadan yönetmek mümkün değildir. Bu 

vesileyle panelin bizim içinde aydınlatıcı olacağına inanıyorum.  

Dernek Başkanına da söyledim çalışmaları rapor haline getiriniz. Sonuçlarını beraber 

tetkik ederiz. Benim için tabi çok önemli, öncesi bir mali durum. Malumunuz Sosyal 

Güvenlik Kurumu hep mali durumu üzerinden tartışılıyor. İddia ediyoruz Sosyal Güvenlik 

Kurumu aslında bir Türk mucizesinin adıdır. Yani kişi başına gelirin 10 bin dolarlık bir ülkede 

bu kadar geniş bir sosyal güvenlik sistemi, kapsamı bu kadar derin bir sağlık güvencesi 

sağlayabilmek ve bunu da ciddi bir kamu açığına sebebiyet vermeden sürdürülmesine biz 

Türk mucizesi diyoruz. Arkadaşların yaptığı projeksiyonlara baktığımızda da 2071’e kadar 

çok ciddi bir problem görünmüyor. Şimdi hep beraber ona bakacağız inşallah. Hocam 

teşekkür ediyorum ev sahipliğiniz için.  


